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Inhoud  

 
Inleiding 
Op maandag 22 januari heeft de evaluatie van afgelopen jaarwisseling plaatsgevonden met hierbij als 
aanwezigen; burgemeester Heijkoop, wethouder Meerkerk, een medewerker van team Veiligheid, een 
buitengewoon opsporingsambtenaar (BOA),  een medewerker van team communicatie, de teamleider 
van de buitendienst, een wijkagent en wijkagent operationeel expert (WOE) van politie. 
 
Inzet hulpdiensten 
Over het algemeen spreken de hulpdiensten over een rustig verlopen jaarwisseling in onze gemeente. 
Er zijn geen grote incidenten geweest.  
 
De politie specifiek spreekt ook van een rustig verlopen jaarwisseling in onze gemeente. De politie heeft 
rondom de jaarwisseling geen aanhoudingen verricht of anderszins opgetreden. Er is ook geen geweld 
gebruikt tegen hulpverleners.  
Over de periode 31 december tot en met 1 januari, zijn er bij de politie 5 meldingen binnengekomen 
gerelateerd aan de jaarwisseling (4x overlast vuurwerk en 1x vernieling ruit). In diezelfde periode is er 
bij de gemeente 1 melding binnengekomen met betrekking tot vuurwerkoverlast. 
Van belang is om hierbij te vermelden dat de politie specifiek positie heeft gekozen met betrekking tot 
de beleidsuitgangspunten waarin vermeld stond dat er alleen opgetreden werd in geval van 'excessen'. 
 
De hulpdiensten kijken al met al terug op een beheersbare jaarwisseling in de gemeente.  
 
Schade  
De schade aan de gemeentelijke eigendommen is afgelopen jaarwisseling hoger uitgepakt dan 
voorgaande jaarwisseling. Er vonden 55 vernielingen aan gemeentelijke eigendommen plaats 
(tegenover 53 vorig jaar). Echter, het totale schadebedrag viel ruim hoger uit, met een totaalbedrag van 
€ 24.756,25 (tegenover €17.260,00 vorig jaar). 
Deze jaarwisseling zijn er opvallend veel openbare afvalbakken in het centrumgebied vernield.  
De eerste meldingen van vuurwerkschade ontstonden vanaf eind november. Het is lastig precies te 
duiden wanneer schade ontstaat omdat veel schade pas tijdens de inspectieronde van de Buitendienst 
na de jaarwisseling wordt opgemerkt. Om de schade precies te kunnen achterhalen zijn we afhankelijk 
van meldingen door burgers bij gemeente/politie of waarnemingen van onze eigen collega's of 
hulpdiensten. 
Ook is er mogelijk sprake van niet direct zichtbare schade van bijvoorbeeld rioolputten. Als deze 
schade zichtbaar wordt door bijvoorbeeld verzakking of verstopping is het niet meer te achterhalen 
wanneer (welk jaar of datum) de schade is ontstaan. 
 
Inzet gemeente 
Vanuit de gemeente zijn in aanloop naar de jaarwisseling, net als ieder jaar, de nodige maatregelen 
genomen welke in een draaiboek zijn vastgelegd en met de diverse diensten is gedeeld. Denk hierbij 
aan maatregelen zoals het afsluiten van afvalbakken, het afsluiten van de twee voetbalkooien en het 
weghalen van sommige speeltoestellen. 
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De inhuur van extra toezichthouders in de week voorafgaand aan de jaarwisseling en tijdens de 
jaarwisseling zelf, is door alle betrokkenen als positief ervaren.  
 
Deze jaarwisseling is besloten geen vuurwerk inleveractie te houden. Dit met het oog op het uitblijven 
van ingeleverd vuurwerk vorig jaar.  
 
Via de diverse (social) mediakanalen is er vanuit de gemeente meerdere malen gecommuniceerd over 
vuurwerk en de overlast die dit kan geven.  
 
Er wordt al een aantal jaren een groot feest gehouden in de Wielewaal waar ook de gemeente een 
bijdrage aan levert. Voorgaande jaren werd het maximale bezoekersaantal (nagenoeg) altijd bereikt. Dit 
jaar werd het aantal bezoekers geschat op de helft van het maximaal aantal bezoekers. Samen met de 
organisator wordt bekeken wat dit voor consequenties heeft voor komende jaarwisseling.  
 
(Pers)vragen 
Op 2 januari 2024 kwamen de eerste persvragen binnen over eventuele vuurwerkschade. In totaal zijn 
hier door drie verschillende kranten vragen over gesteld. Te weten; AD Rivierenland, AD (algemeen) en 
RTV Rijnmond. De strekking van de persvragen was: hoe hoog is het schadebedrag, wat is er met name 
kapot gemaakt en wat valt er verder op. In principe geen opvallende vragen, maar een jaarlijks 
terugkerend patroon van de kranten. 

Over carbidschieten in combinatie met zondagsrust zijn ook (informele) vragen uit de gemeenteraad 
gekomen. Onze APV spreekt alleen over oudejaarsdag, en biedt geen ruimte om rekening te houden 
met de zondag(rust).  

Geleerde lessen voor komende jaarwisseling 
De volgende punten zullen worden meegenomen in de voorbereiding op de jaarwisseling 2024/2025: 

• Het aanpassen van de inzettijden van de (ingehuurde) toezichthouders. De inzet ervan wordt, 
zoals eerder vermeld als positief ervaren. Echter zouden de tijden nog wat anders ingedeeld 
kunnen worden. Hierbij kan worden gedacht aan een latere dienst tijdens de jaarwisseling (tot 
05.00 uur in plaats van 03.00 uur) om de uitstroom van de nieuwjaar festiviteiten te begeleiden.  

• De duiding van de periodes van vernielingen is lastig te maken. Dit omdat er, zoals gezegd, na 
de jaarwisseling een grote inventarisatie wordt gemaakt. Gedacht wordt om volgend jaar dit in 
'tijdvakken' in te delen om het inzicht te vergroten.  

• Dit jaar is er niet gewerkt met zogenaamde 'vuurwerkvrije zones'. Dit omdat de handhaving 
ervan zeer lastig te bewerkstelligen is. Voor komend jaar zal worden verkend of 'vrijwillige 
vuurwerkvrije zones' een optie is.  

• In verband met het grote aantal vernielde afvalbakken, zal worden bekeken of volgend jaar de 
afvalbakken weggehaald kunnen worden in plaats van afgedicht. Dit is een arbeidsintensiever 
proces (met name het terughangen ervan), toch verdient het de verkenning met afgelopen 
jaarwisseling in ogenschouw.  

 
De voorbereiding voor jaarwisseling 2024/2025 zal, aan de hand van de leerpunten van dit jaar, starten 
rond september/oktober 2024.  


